訪視報告   

一、重要政策與研習訊息轉知
(一)、本學年度推動重點: (1) 閱讀活動推廣 (2) 公開觀課與議課 (3) 共備共學
(二)、5/12(二) EEG檢討會暨文學作品融入英語教學教材工作坊
(三)、5/19(二) 104年度第二場入班觀課研習
(四)、7/6(一) 國中學生學習成就評量初階培訓
(四)、邀請許詩停老師及陳育萱老師下學期加入英語輔導團
二、專業對談紀錄與建議事項
(一)、適性分組教學
         學校採用 A、B、C三組分組教學，A組學生學習成就最佳，B組學生
次之，C組學生學習成就低落。因教材不同，學生段考試題也不同。各
組採用不同段考試題，可稱是學習成就評量的一大進步。B組或C組
學生若學習成就進步，可經英語教師討論後，若學生同意，進階至A
組或B組，可提升低成就學生學習動機。
(二)、外師教學狀況
         學校各年級英語皆每週五堂課，其中七八年級每週一堂由外師授課。
     學校外師已在校任教數年，教學品質相當穩定。
三、觀課紀錄與建議
 
觀課紀錄簡記：
(一)、任課教師: 許詩停；班級:803(適性分組B組) 共21人
        單元: How long does it take to fly there? 版本:南一八下
        上課方式: 分組合作學習 Cooperative Learning
        (二)、Warm-up
1. T greets Ss.
2. T shows SS some foreign currencies and asks Ss if they can recognize the different currencies the teacher shows. 

3. T passes out the real foreign currencies to Ss.

        (三)、Presentation and Practice
1. T explains the peocedures today.

           (1) Each group will get points when they answer T’s questions 
         correctly.  

           (2) T will ask each group to draw picturs for some new words and show  

         them to other students.
         2. T presents PPT of vocabulary in Lesson 6 and ask them to guess the 
words from the pictures. The group that gives the correct word gets one 
point.

3. T shows the pronunciation of each new word and Ss repeat after T.

         (四)、Wrap-up
              T shows PPT one more time and Ss read the words aloud.
         (五)、Homework
1. T gives Ss a worksheet to finish at home. It is a practice of all the vocabulary taught in this class. 

2. Prepare for the quiz of L6 vocabulary. 


教學建議：
                The students  Mrs. Shiu teaches are the lower achievers  from two 
different classes. To arouse their interest  in learning English, she 
adopted the teaching skill “visulization” to help Ss learn more 
effectively. The real foreign currencies she showed Ss improved their 
understanding of different cultures. Besides, the way “pictionary” was 
able to help Ss memorize the new words more easily, especially for the 
lower achievers who have diifficulty in reading. The only chief
consideration for the next class might be how to plan pace and 
progression  through good time management in the classroom.   
